
Name: Areej M.J. Al-Khafaji 

Date of birth: 25/8/1972 

Career: Professor of 19th-century and Modern British/American Poetry 

Place of work: The Dept. of English/College of Arts/Al-Qadisiya University 

Country: Iraq 

Email address: dr_areej1972@yahoo.com 

Qualifications: 

1. BA / Al-Qadisiya University (1994) [Graduated First in my Class] 

2. MA / Baghdad University (1997)  

Thesis: Progress and Decadence in Alfred Lord Tennyson's Poetry 

Supervised by Prof. Amy Albert Sequare (Ph. D.) 

3. Ph.D. / Baghdad University (2004) 

Dissertation: Humour in Selected Modern American Poets: A Study of E.A. Robinson, 

Wallace Stevens, Robert Lowell, and Allen Ginsburg  

Supervised by Prof. Amy Albert Sequare (Ph. D.) 

4. Post-Doctorate (21st September 2015- 20th September 2016): Undertaking research as an 

Academic Visitor in the Centre for Critical and Cultural Theory/The School of English, 

Communication, and Philosophy (ENCAP)/Cardiff University/UK 

5. Post-Doctorate (23rd January-2nd June 2017): Undertaking research as an Academic 

Visitor in the Centre for Critical and Cultural Theory/The School of English, 

Communication, and Philosophy (ENCAP)/Cardiff University/UK 

Research Interests: 

1. 19th-century, Modern, and Postmodern English/American Poetry 

2. Cultural/Critical Theory 

Publications: 

One published book: Goethe's West-Eastern Divan: An Occidental discourse of the Orient 

(2012) 

Essays: 

1. "The Gipsy Figure in Matthew Arnold's Poetry," Journal of Al-Qadisiya: The Scientific 

Journal of Al-Qadisiya University ( vol.6, no. 2, 2001) 



2. "The Fields of Heaven and Hell in Selected Poems of Edwin Muir," Journal of Al-

Qadisiya: The Scientific Journal of Al-Qadisiya University ( vol.5, no. 2, 2000) 

3. "The Impact of Sa'di A-Shirazi on Ralph Waldo Emerson's Poetry: A Moral and Religious 

Orientation," Al-Qadisiya for Humanities Sciences (vol. 10, no. 1&2, 2007) 

4. "The Revival of Old Certainties in Seamus Heneay's Poetry," Al-Qadisiya for Humanities 

Sciences (vol. 8, no. 3&4, 2005) 

5. "The Latin Origin in Alexander Pope's Imitation of Horace's Satire II, ii: A Homely in 

Praise of Rural Simplicity," Al-Qadisiya: Journal of Al-Qadisiya in Arts and Educational 

Sciences (vol. 7, no. 1-2, 2008) 

6. "Judaic, Christian, and Islamic Mythology in Lord Byron's Hebrew Melodies," Journal of 

the College of Arts/ Baghdad University (2012)  

7. "The Lakers and Cockneys: A Critique of Romantic Ideologies," Anglisticum: 

International Journal in Literature, Linguistics, and Interdisciplinary Studies (vol. 2, no. 

6, 2013) 

8. "The Semiotic Paradigm in T.S. Eliot's Old Possum's Book of Practical Cats," IJELLH: 

International Journal of English, Literature, and Humanities (vol. II, issue, IV, 2014) 

9. "Anthropoetic Investigation of Race, Gender, and Identity in Wendy Rose's Poetry," 

TRANS STELLAR: Interational Journal of English and Literature (IJEL) (vol. 4, issue 6. 

2014) 

10. "The Islamic Thought of Self and Other in Imam Riza's Controversy with the Judaic, 

Christian, and Zoroastrian Scholars,"  Al-Qadisiya for Humanitarian Sciences (2013) 

11.  "Myth Taken to the Streets: Travelling with Joy Harjo's The Noni Daylight Poems," Al-

Qadisiya for Humanities Sciences (vol. 15, no. 2, 2012) 

12. "Aspects of American Popular Culture in Randall Jarrell's The Lost World," Al-Qadisiya 

for Humanities Sciences (vol. 15, no. 3, 2012)  

13. "Reconsidering the Problematic of Quotation in Derrida," TRANS STELLAR: 

Interational Journal of English and Literature (IJEL) (vol. 6, issue 5. 2016) 

14. "The Philosophical Significance of Thomas Hardy's The Dynasts," Al-Qadisiya for 

Humanities Sciences (vol. , no. , 2013) 

15. "(O)Mission Accomplished: Consuming the Orient in Alfred, Lord Tennyson's 'Akbar's 

Dream'," Consumin (the) Victorians: BAVS 2016 (UK, Cardiff University) 

16. "Geocriticism: Reading Literature in the Spatial Turn," The International Conference of 

GIS Applications (Iraq/Al-Qadisiya University/College of Arts, 20018) 

Awards: 



*Twice the winner of Best Paper Award for her essays published in Trans Stellar Journal / 

India. 

Other: 

1. A member of the MLA and BAVS. 

2. A visiting scholar in the ENCAP / Cardiff (2015-2016).  

 

الخفاجً واد جبارالاسم: أرٌج محمد ج  

52/8/2795تارٌخ المٌلاد:   

القرن التاسع عشر وشعرالبرٌطانً / الأمرٌكً الحدٌث المهنة: أستاذ الشعر   

 مكان العمل: قسم اللغة الإنجلٌزٌة / كلٌة الآداب / جامعة القادسٌة

 الدولة: العراق

 dr_areej1972@yahoo.com :عنوان البرٌد الإلكترونً

 :مؤهلات

تخرجت أولاً فً فئتً (2771بكالورٌوس / جامعة القادسٌة ) -2   

2779جامعة بغداد )ماجستٌر /  ) 5-  

 الأطروحة: التقدم والانحطاط فً شعر ألفرد لورد تٌنٌسون

 (.Ph. D) تحت إشراف البروفٌسور اٌمً ألبرت سٌكوٌر

5001دكتوراه / جامعة بغداد )  ) 3-  

وألٌن جٌنسبرجروبنسون ووالاس ستٌفنز وروبرت لوٌل  .E.A أطروحة: الفكاهة فً الشعرٌة الأمرٌكٌة الحدٌثة المختارة: دراسة  

 (.Ph. D) تحت إشراف البروفٌسور اٌمً ألبرت سٌكوٌر

(: إجراء البحوث كزائر أكادٌمً فً مركز النظرٌة النقدٌة والثقافٌة / 5023سبتمبر  50 -5022سبتمبر  52بعد الدكتوراه ) -1 .4

كة المتحدةجامعة كاردٌف / الممل / (ENCAP) مدرسة اللغة الإنجلٌزٌة ، والاتصالات ، والفلسفة  

(: إجراء البحوث كزائر أكادٌمً فً مركز النظرٌة النقدٌة والثقافٌة / مدرسة اللغة 5029ٌونٌو  5 -ٌناٌر  53بعد الدكتوراه ) -2 .5

 جامعة كاردٌف / المملكة المتحدة / (ENCAP) الإنجلٌزٌة ، والاتصالات ، والفلسفة

 :الاهتمامات البحثٌة

 

ٌث ، ما بعد الحداثة الشعر الإنجلٌزٌة / الأمرٌكٌةالقرن التاسع عشر ، الحد .1  

 النظرٌة الثقافٌة / النقدٌة .2

 المنشورات

: 

5025كتاب واحد منشور: دٌوان الغرب الشرقً لغوته: خطاب غربً فً الشرق ) ) 

 مقالات

: 

1. " 5002،  5، العدد  3)المجلد الشكل الغجري فً شعر ماثٌو أرنولد" ، مجلة القادسٌة: المجلة العلمٌة لجامعة القادسٌة  ). 

2. "  5، العدد  2حقول السماء والجحٌم فً قصائد مختارة من إدوٌن موٌر" ، مجلة القادسٌة: المجلة العلمٌة لجامعة القادسٌة )المجلد 

 ،5000 ). 

3. " ، العدد  20نسانٌة )المجلد أثر سادي الشٌرازي على شعر رالف والدو إمرسون: التوجه الأخلاقً والدٌنً" ، القادسٌة للعلوم الإ

5009،  5و  2 ) 

4. " 5002،  1و  3، العدد  8إحٌاء الٌقٌن القدٌم فً شعر سٌمس هٌناي" ، القادسٌة للعلوم الإنسانٌة )المجلد  ). 



5. " ة القادسٌة فً الأصل اللاتٌنً فً تقلٌد الإسكندر بوب لهواٌز الثانً ، والثانً: منزلٌا فً مدح البساطة الرٌفٌة ،" القادسٌة: مجل

5008( ، 5-2، العدد  9الآداب والعلوم التربوٌة )المجلد  ) 

6. " 5025الأساطٌر الٌهودٌة والمسٌحٌة والإسلامٌة فً ألحان اللورد باٌرون العبرٌة" ، مجلة كلٌة الآداب / جامعة بغداد ) ) 

7. "Lakers and Cockneys: A Critique of Romantic Ideologies،" Anglisticum: International Journal in 

Literature ،Linguistics ،and Interdisciplinary Studies ( 5023،  3، العدد  5المجلد  ) 

8. "The Semiotic Paradigm in T.S. Eliot's Old Possum's Book of Practical Cats،" IJELLH: International 

Journal of English ،Literature ،and Humanities (vol. II ،issue ،IV ،2014) 

المجلة الدولٌة للغة  :TRANS STELLAR،  "البحث عن الأجسام البشرٌة فً العرق والجنس والهوٌة فً شعر وٌندي روز" .9

) (IJEL) الإنجلٌزٌة وآدابها 5021. 3، العدد  1المجلد  ) 

10. " لماء الٌهود والمسٌحٌٌن والزرادشتٌٌن" القادسٌة للعلوم الإنسانٌة الفكر الإسلامً لذاته والآخر فً جدل الإمام رضا مع الع

(5023 ) 

، القادسٌة للعلوم الإنسانٌة )المجلد  "Harjo's The Noni Daylight Poems أسطورة مأخوذة إلى الشوارع: السفر مع الفرح" .11

5025،  5، العدد  22 ) 

12. " ،  3، العدد  22مفقود فً راندال جارٌل ،" القادسٌة للعلوم الإنسانٌة )المجلد جوانب الثقافة الشعبٌة الأمرٌكٌة فً العالم ال

5025) 

) (IJEL) المجلة الدولٌة للغة الإنجلٌزٌة وآدابها :TRANS STELLAR،  "إعادة النظر فً إشكالٌة التسعٌر فً درٌدا" .13 ،  3المجلد 

5023. 2الإصدار  ) 

14. " 5023داٌناستس" القادسٌة للعلوم الإنسانٌة )المجلد رقم ، الأهمٌة الفلسفٌة لتوماس هاردي ذا  ). 

15. "(O) ، المهمة أنجزت: تستهلك المشرق فً ألفرٌد ،" حلم أكبر "لورد تٌنٌسون" Consumin (the) Victorians: BAVS 

 (المملكة المتحدة ، جامعة كاردٌف) 2016

16. " لمؤتمر الدولً لتطبٌقات نظم المعلومات الجغرافٌة )العراق / جامعة الجٌوكرٌتٌة: قراءة الأدب فً المنعطف المكانً" ، ا

50028القادسٌة / كلٌة الآداب ،  ) 

 الجوائز

: 

 .Trans Stellar Journal / India حازت مرتٌن على جائزة أفضل ورقة عن مقالاتها المنشورة فً مجلة *

ىآخر  

: 

 .BAVS و MLA عضو فً .1

ENCAP / Cardiff (2015-2013) باحث زائر فً .2 )/5029( . 

 


